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Audiència Pública de Sant Martí 

Resum d’intervencions ciutadanes en la sessió que va tenir lloc del dilluns 8 de juliol de 2024 
a les 17.30 h a la sala d’actes del Districte de Sant Martí (pl. Valentí Almirall, 1), amb la 
presència de: 

 - Im. Sr. David Escudé, regidor del Districte 
 - Sr. Nil López, conseller tècnic del Districte 
 - Sr. Josep Garcia, gerent del Districte 
 - Sra. Maite Crespo, secretària jurídica del Districte 

MOBILITAT AL CARRER PALLARS 

Miquel Garcia, gerent del Centre d’Estudis Montseny 
Pep Trelis, director del Centre d’Estudis Montseny 
Iván González, a títol personal 
Núria González, a títol personal 
Les persones intervinents demanen pels criteris tècnics que han generat els canvis de 
configuració del carrer Pallars entre els carres Selva de Mar i Josep Pla, i exposen diferents 
situacions que afecten les portes d’accés del centre escolar Montseny. 

Resposta. La seguretat és una de les grans preocupacions de l’equip de govern, i 
conjuntament amb els equips de Mobilitat i la Guàrdia Urbana s’aplicaran les mesures de 
correcció que siguin possibles. 

Raúl Gonzalo, a títol personal 
José Manuel López, de l’Assoc. Veïnal Barri del Maresme 
Expressen la mancança d’aparcaments de l’àrea blava 28, que aquest canvi de mobilitat 
agreuja en reduir el nombre de places. 

Resposta. Es revisarà la situació actual pel que fa a les places d’aparcament per plantejar 
alternatives, si és possible. 

EL CLOT I EL CAMP DE L’ARPA DEL CLOT 

Miquel Catasús, a títol personal 
Demana una participació de qualitat en procediments com el de les places del carrer Freser o 
del PEU de Sant Martí, i proposa disposar de la informació amb l’antelació suficient per 
poder-la analitzar prèviament i una agilitació dels tempos. També demana per l’auditori de 
La Farinera i les possibilitats de poder-hi posar les bases per fer-lo realitat. 

Resposta. Des del Districte s’aposta pels procediments participatius i es procurarà revisar els 
aspectes que puguin ser sensibles de millora. Pel que fa en concret al Pla d’Usos, s’estan 
seguint els terminis legalment adequats. 
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Senyora que no s’identifica, a títol personal 
Demana convocar la Taula d’Habitatge, agilitar la borsa d’habitatge, iniciar els procediments 
de pisos abandonats per dedicar-los a habitatge social, mobilitzar els pisos de la SAREB, 
mantenir l’habitatge protegit, i eliminar les llicències d’ús turístic des d’ara. 

Resposta. L’aposta municipal per l’habitatge social és decidida, com ho demostra el fet que 
ja s’ha anunciat el final de les llicencies dels pisos turístics, i es donen situacions com que la 
majoria dels solars cedits a la Generalitat per a la construcció d’habitatge social, 8 d’11, són 
als barris de Sant Martí. 

Antònia Bigordà, de l’Assoc. Veïnal del Clot – Camp de l’Arpa 
Exposa diferents situacions vinculades amb el civisme al barri, i d’altres dades de qüestions 
genèriques de la ciutat, com ara la Copa Amèrica o l’exhibició de Formula 1, per proposar 
diferents accions a desenvolupar al barri, com ara la millora del parc del Clot i el 
manteniment dels parcs del barri. 

Resposta. L’Ajuntament de Barcelona duu a terme totes les polítiques de desenvolupament 
de la ciutat possibles a tots nivells, i per fer-les possibles s’apliquen les mesures adequades 
per fer-les compatibles amb els usos quotidians del veïnat. 

Raffaela Glinger, de la Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa 
Demana sobre l’eliminació del semàfor d’Eterna Memòria al carrer Freser per girar a 
l’esquerra cap al carrer Còrsega. 

Resposta. Amb la configuració urbana actual, s’ha valorat que el gir a l’esquerra cap a 
Còrsega pot generar situacions de risc a les persones que cal evitar. Es proposa fer una 
trobada per parlar-ne de manera específica. 

Gonzalo Pérez, de la Plataforma Millorem El Camp de l’Arpa 
Demana saber si la Copa Amèrica comportarà restriccions de tràfic als barris. 

Resposta. En cas que hi hagi d’haver cap mena de restricció de mobilitat durant la Copa 
Amèrica, no afectaran els barris de Sant Martí. 

Ángel Pérez, de la Plataforma Millorem El Camp de l’Arpa 
Demana sobre la cruïlla d’Eterna Memòria i Freser per poder girar a l’esquerra cap al carrer 
Còrsega, i també sobre els fanals del carrer Muntanya pel fet que al número 2 hi ha l’únic 
fanal amb un punt de llum i no dos, com a la resta del carrer. 

Resposta. Se supervisarà la situació per comprovar el motiu que provoca que aquest fanal 
sigui diferent. 

F. Xavier González, de la Plataforma Millorem El Camp de l’Arpa 
Sobre el comerç dels barris, suggereix d’aprofitar la millora del c. Muntanya i el nou Pla 
d’Usos per fer una promoció important del comerç, i demana pels plans de promoció de 
comerç de proximitat a curt termini en el casc antic del barri. Pel que fa a la Mobilitat, 
esmenta la reducció d’aparcaments al ptge. Andrevi i en demana la valoració de l’actuació. 
També demana per les mesures de restricció del trànsit del carrer c. Muntanya per capgirar 
la situació actual. 
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Resposta. La millor promoció del comerç del carrer Muntanya és la seva pacificació, i aquesta 
ha estat la primera de les mesures per dinamitzar-ne el comerç. Ara ve la fase que les 
famílies se la facin seva, i s’obre un ventall de possibilitats que s’haurà d’anar avaluant en els 
propers mesos. Pel que fa a la circulació de vehicles, ja s’han trobat les solucions adequades 
als punts febles que s’han detectat, i es continuarà treballant en el mateix sentit. 

Joan Guasch, a títol personal 
Demana que es pugui prohibir el fet d’espolsar catifes per la finestra. 

Resposta. Forma part del civisme i la convivència de totes les comunitats que el veïnat no 
espolsi les catifes a les finestres. 

Pere Pueyo, de la Plataforma Millorem El Camp de l’Arpa 
Proposa de requalificar el solar del carrer Nació al xamfrà del carrer Freser que pertany a la 
SAREB per fer-ne un espai verd. 

Resposta. Una part del solar té qualificació de vial, i es continuaran les converses amb la 
SAREB per tal de donar-li l’ús més beneficiós per al barri. 

Lluís Rotger, de la Plataforma Millorem El Camp de l’Arpa 
Demana la reubicació dels contenidors del carrer Finestrat per les molèsties i la incomoditat 
que comporten. 

Resposta. La ubicació dels contenidors és complexa perquè ningú no en vol davant de casa. 
Aquest cas concret s’ha analitzat des de totes les perspectives possibles, i un cop revisades 
totes les alternatives, la situació més adequada per al veïnat en general és aquesta. 

Gerard Gil, de l’Esplai Kasperle 
Andrea Ayon, de l’Esplai Kasperle 
Carolina Gómez, de l’Esplai Kasperle 
Exposen les necessitats que tenen els esplais en general per tal d’obtenir un local on poder 
desenvolupar les activitats i educar en el lleure. 

Resposta. L’Ajuntament no té la capacitat de repartir locals segons la necessitat de les 
entitats, i el suport a les seves activitat que pot oferir l’Ajuntament s’ha de desenvolupar per 
les vies d’ajut existents (com ara la concessió de subvencions), sempre a iniciativa de les 
pròpies entitats. 

SANT MARTÍ DE PROVENÇALS I LA VERNEDA I LA PAU 

Jacoba Castillo, de l’Assoc. Veïnal Sant Martí de Provençals 
Exposa que s’han registrat denúncies per baralles al camp de futbol del carrer Andrade, i 
preocupen les conseqüències que puguin tenir en relació a les agressions per qüestions de 
gènere. Demana normatives que afavoreixin la convivència, atès que el problema no és 
l’esport sinó la relació amb el veïnat del club que gestiona el camp. 

Resposta. L’objectiu principal de l’Ajuntament és desenvolupar polítiques per fer esport, i ho 
fa en col·laboració amb entitats especialitzades. Les condicions estan marcades en els 
convenis per evitar situacions no volgudes, però sempre que el veïnat detecti que passa 
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alguna cosa excepcional, cal trucar el 112 per deixar-ne registre, cosa que permet reclamar a 
l’entitat gestora si és necessari. 

Manel Martínez, de l’Assoc. Veïnal Sant Martí de Provençals 
Demana resposta a un document presentat amb diferents requeriments sobre el PAM, i 
proposa una millora dels canals d’interlocució amb la ciutadania. A més, exposa que els dos 
grans locals desocupats i buits que hi ha al barri es podrien remodelar per fer-hi activitats 
veïnals. 

Resposta. Ja es va anunciar que el procés participatiu del PAM i el PAD no s’ha endegat 
perquè el Consell Municipal no ho va aprovar. Això implica que al llarg del mandat es 
treballarà en funció de les línies estratègiques i dels pressupostos anuals. 

Montserrat Mestre, de l’Assoc. Veïnal Sant Martí de Provençals 
Demana pel calendari de les intervencions pendents a Pere Calafell, tant pel que fa a l’escola 
de música com les reparacions del carreró i la coberta verda. Exposa que hi ha uns tubs de 
desguàs per fora de l’escola bressol i s’ha tancat l’accés de vehicles al carreró pel canvi del 
cadenat, motiu pel qual els cal una persona de referència. 

Resposta. Es revisarà allò que fa referència al passatge lateral. La persona de referència és 
la designada per l’IMEB, l’arquitecte de l’espai, del qual el veïnat interessat ja disposa de les 
dades de contacte. 

Joan J. Sánchez, de l’Assoc. Veïnal Sant Martí de Provençals 
Exposa la situació dels assentaments amb tendes de campanya a l’interior de l’estació de la 
Sagrera sota el pont de Calatrava, i demana actuacions que donin solucions a les persones 
sense llar que hi viuen. 

Resposta. L’espai de la Torre de Fang pertany administrativament al Districte de Sant 
Andreu, i se’ls transmetrà la petició per obtenir-ne informació. Molt probablement, la situació 
ja està sota el control dels serveis socials, que en aquests casos han de treballar 
conjuntament amb l’administració de justícia. 

Luís Bonet, del claustre de la UPC 
Demana esmenes en les línies d’autobús cap al campus Diagonal Besòs, com ara l’H16, la 
línia 7, i les línies nocturnes N7 i N21. També exposa la situació d’un solar adjacent, 
actualment tancat, i que podria tenir algun tipus d’ús. 

Resposta. Que el campus anés allà va ser una molt bona notícia per al districte i per al barri, 
i és molt bona la interrelació entre el veïnat i els estudiants. La millora de la mobilitat només 
ha d’afavorir una millor interrelació, i per això es transmetrà a TMB. Pel que fa al solar 
adjacent, el planejament de la zona està regulat i s’anirà executant en els propers anys. 

Rogelio Ruiz, de l’Assoc. de Veïnat Barri La Pau 
Proposa la instal·lació de reductors de velocitat a la zona escolar de l’escola La Pau i el Petit 
Santa Maria abans de l’inici de curs. També demana manteniment i activació de les pistes de 
petanca de la pl. Manel Ainaud, i la instal·lació de cistelles de bàsquet. 
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Resposta. Pel que fa a la seguretat escolar, es procedirà a fer el que serà possible tan aviat 
com serà possible. També es revisarà l’estat de l’espai de petanca, i en allò que fa referència 
a obrir nous espais d’esport, a l’hora d’establir-los cal tenir en compte també les possibles 
reaccions del veïnat per les possibles molèsties que pugui generar l’activitat. 

Miguel Romera, de l’Assoc. de Veïnat Barri La Pau 
Exposa qüestions relacionades amb la seguretat al barri per actes violents, i atès que 
considera que el nivell de resposta que han obtingut darrerament de la Guàrdia Urbana és 
menor, proposa una Taula de Seguretat d’aquell entorn per donar respostes més globals. Pel 
que fa al nou Pla de Barris, demana per les inversions i les actuacions de manteniment 
concretes al barri. 

Resposta. Actualment, la unitat nocturna de la Guàrdia Urbana és exclusiva de Sant Martí, 
que ja no es comparteix amb altres Districtes, cosa que ha de revertir en una capacitat de 
resposta més àgil i que s’ha de poder notar. En el compromís amb el veïnat es contempla la 
Taula de seguretat i civisme, que s’activarà després de l’estiu en l’àmbit del Besòs i el 
Maresme perquè la realitat exigeix un treball policial diferent. Però és possible establir 
trobades concretes per a espais específics com és la Pau. 

Rubèn Parada, de l’Assoc. de Veïnat La Verneda Alta 
Pel que fa a la plaça del 25N demana que la gestió no correspongui a Parcs i Jardins ateses 
les dificultats amb què es troben per organitzar-hi actes. A més exposa que voldrien 
gestionar els quioscos de la zona per dinamitzar el lleure, i també demana informació de les 
naus de Prim (les del Sant Pau). 

Resposta. El Districte procura faciliar n la mesura del possible la gestió dels actes a la plaça 
del 25N. Pel que fa als quioscos, tots plegats a la ciutat estan en procés de revisió i la seva 
gestió està molt regulada des de la perspectiva del patrimoni públic. 

EL BESÒS I EL MARESME, EL POBLENOU I EL PARC I LA LLACUNA DEL POBLENOU 

Carolina Pérez, a títol personal 
Exposa que a les obres que han començat al carrer Jaume Huguet s’han posat unes tanques 
i han desplaçat els vehicles de correus i les places reservades de manera que una 
ambulància no hi pot entrar. A més, esmenta que les rajoles de la part remodelada de 
rambla de Prim no estan bé. 

Resposta. L’obra de Jaume Huguet correspon a alguna empresa de subministraments, motiu 
pel qual es farà que la Direcció d’Espai Públic supervisi els aspectes que ha esmentat. 

Ramon Tur, de l’AVV del Barri del Maresme 
Al barri s’estan localitzant més xeringues de les habituals, motiu pel qual demana que es pot 
fer amb les persones drogodependents que freqüenten la zona. 

Resposta. Els serveis municipals necessiten que facin saber les incidències derivades de les 
persones drogodependents. Recentment hi ha hagut un creixement de persones amb 
consum de drogues i el CAS de Sant Martí ha incrementat el seu horari d’atenció per tal 
d’oferir la capacitat de resposta adequada. 
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Francisco Abad, de l’Assoc. de Veïnat El Besòs 
Exposa la generació de brutícia extraordinària d’una zona molt concreta del barri, i denuncia 
l’aparició de bandes de joves agressius verbalment i fins i tot físicament, que genera 
inseguretat, motiu pel qual insisteix en la proposta d’instal·lació de càmeres de 
videovigilància. 

Resposta. Aquests aspectes es debatran a la Taula de Seguretat derivada del Compromís pel 
Besòs i el Maresme. 

Gabriela Gómez, a títol personal 
Exposa la situació derivada de la drogodependència a l’entorn del carrer Maresme en zones 
de nova urbanització. El veïnat truca al 112, però les accions puntuals no semblen obtenir 
resultat i per això proposa una acció de seguretat innovadora. 

Resposta. El sensellerisme i la drogodependència és un problema important de totes les 
grans ciutats del mon perquè generen un efecte crida dels municipis dels entorns pel fet que 
es poden oferir més serveis a les ciutat grans. Per això hi ha més situacions d’aquest estil 
aquí que als municipis més petits. En qualsevol cas, la ciutadania no han d’agafar les 
xeringues perquè es tracta d’un material que s’ha de recollir amb molta prevenció i cura, 
motiu pel qual s’ha de trucar al 112 o al 010. 

Mònica Carretero, a títol personal 
Demana per les terrasses al carrer Àvila, i atesos els incompliments proposa la reducció de 
número de taules als cinc bars. 

Resposta. Els serveis d’inspecció del districte supervisen aquest àmbit. La futura modificació 
del Pla d’Usos del Districte podria incidir en aquest àmbit. 

Ventura Subiela, a títol personal 
Demana protecció als vianants quan surten al carrer, tant físicament com de mobilitat, per 
evitar la impunitat en allò que fa referència els VMP i el risc de col·lisió que genera. Proposa 
controls fixes i dinàmics, cartelleria, sessions informatives... 

Resposta. La ciutat és capdavantera a Europa en la regulació d’aquest tipus de vehicles, i és 
pionera a prohibir el sharing de patinets. 

Eduardo Parera, del Bicicleta Club de Catalunya 
Demana pels 5 carrils bicis que no s’han executat i sobre els carrils bici que són a vorera i cal 
baixar-los a la calçada. El carril bici del carrer Badajoz es va exposar que hi havia unes obres 
i que no es podria fer, i la possible cancel·lació del del carrer Perú. Esmenta que el PMU antic 
preveia passar del 2’5 al 5% dels trajectes en bicicleta, però ha quedat en el 3,8. 

Resposta. Es respondrà per escrit directament des de l’Àrea de Mobilitat de l’Ajuntament de 
Barcelona. 

Marta Torruella, de Telecogresca 
L’activitat musical es fa al parc del Fòrum, i per al 2025 hi ha una previsió de distribució de 
dates en què es possible que la Telecogreca no hi tingui cabuda, motiu pel qual se sol·licita 
una reunió expressa. 



 

 

Resum d’intervencions de l’Audiència Pública de Sant Martí pàg: 7 

Resposta. L’interès del Districte és la convivència d’aquestes activitats amb el veïnat, i no 
intervé en la decisió de la tria dels festivals que es fan o no en aquell espai. S’afavorirà la 
trobada amb les persones responsables tant des de la Direcció de Serveis a les Persones del 
Districte com amb la Regidoria de Cultura i Indústries Creatives. 

La sessió es dona per finalitzada a les 21.30 h. 

Barcelona, 19 de juliol de 2024 


